
Protokół Nr LV/14
z LV sesji Rady Miejskiej w Sokółce

w dniu 26 marca 2014 r.

Obrady rozpoczęto o godzinie 10.00, zakończono o godzinie 15:20
Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Robert Rybiński
Protokołowała Joanna Korzeniewska - Obsługa Rady Miejskiej

Obecni:
1/ Radni: wg załączonej listy obecności str. ....
2/ Burmistrz Sokółki Stanisław Małachwiej, Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot,
Zastępca Burmistrza Piotr Karol Bujwicki,
3/ Sekretarz, Skarbnik, Kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, jednostek
organizacyjnych Gminy, przewodniczący rad osiedli, sołtysi oraz zaproszeni goście - wg
załączonej listy obecności - str. .....
Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie
na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.
Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów:
a) z LII Sesji z 18 lutego 2014 r.
b) z LIII Nadzwyczajnej Sesji z 25 lutego 2014 r.
c) z LIV Nadzwyczajnej Sesji z 17 marca 2014 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2014 rok.
7. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gmmy

Sokółka na lata 2014-2018.
8. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu

Podlaskiemu.
9. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie

prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku
wpisany do rejestru zabytków.

10. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokółka w 2014 roku.

11. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w granicach
administracyjnych i części obszaru gminy Sokółka.

12. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego w obrębie wsi: Kurowszczyzna, Wojnachy i Słojniki w gminie
Sokółka z przeznaczeniem pod lokalizację elektrowni wiatrowych.

13. Projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody.
14. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Sokółka

na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych
wybieranych w każdym okręgu wyborczym.

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Sokółka
na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib
obwodowych komisji wyborczych.



16. Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w
wyborach do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r.

17. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania
Narkomanii w 2013 r.

18. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami
Pozarządowymi za 2013 rok.

19. Sprawozdanie z realizacji Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów
Społecznych Gminy Sokółka na lata 2011-2016 za rok 2013.

20. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
w Sokółce za 2013 r.

21. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sokółce za 2013 r.
22. Sprawozdanie z pracy Rady Miejskiej w Sokółce i Komisji Rady Miejskiej w

Sokółce za 2013 rok.
23. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
24. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad.!
Otwarcie sesji.
Przewodniczący otworzył obrady LV sesji Rady Miejskiej w Sokółce stwierdzając, że
podejmowane w dniu dzisiejszym uchwały będą prawomocne.

Ad.2
Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący Komisji P.Kułakowski w imieniu Komisji Finansów zgłosił wniosek o
zdjęcie pkt. 9 z porządku posiedzenia.
Przewodniczący Rady R.Rybiński zgłosił wniosek o prowadzenie projektów uchwał odnośnie
skarg rozpatrzonych przez Komisje Rewizyjną: Projekt uchwały w sprawie skargi Pana
Bogdana Rysiejko na Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokółce, projekt uchwały w
sprawie skargi Pani Wie sławy Pawełko na działalność Burmistrza Sokółki, projekt uchwały w
sprawie skargi Pana Janusza Biziuka na działalność Burmistrza Sokółki.
Przewodniczący Rady zgłosił również wniosek o wprowadzeni dwóch punktów:
- jako pkt. 4 informacja dotycząca budowy biogazowni przez firmę Eko Gril w Sokółce.
- jako pkt. 5 sytuacja w Miejskim Przedsiębiorstwie Wodociągów i Kanalizacji w Sokółce.
Radny S,Sawicki zgłosił wniosek o wprowadzenie punktu informacja w sprawie budowy
elektrociepłowni w Sokółce.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wnioski:
1) Wniosek Komisji Finansów o zdjęcie pkt. 9
Radni 19 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" zdjęli punkt z porządku posiedzenia.
2) Projekty uchwał w sprawie rozpatrzonych skarg przez Komisje Rewizyjną:
- w sprawie skargi Pana B R na Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w
Sokółce,
- w sprawie skargi Pani W P na działalność Burmistrza Sokółki,
- w sprawie skargi Pana J B la działalność Burmistrza Sokółki.
Radni jednogłośnie wprowadzili punkty do porządku posiedzenia.
3) Wniosek Przewodniczącego Rady o wprowadzenie punktu- Informacja na temat budowy
biogazowni prze firmę Eko Gril w Sokółce.
Radni jednogłośnie wprowadzili punkt do porządku posiedzenia.



4) Wniosek radnego Sawickiego o wprowadzenie punktu -Informacja dotycząca budowy
elektrociepłowni w Sokółce.
Radni 18 głosami "za" przy 1 "przeciw" i 1 "wstrzymującym się" wprowadzili punkt do
porządku posiedzenia.
5) Wniosek Przewodniczącego Rady o wprowadzenie punktu - Zapoznanie Rady Miejskiej w
Sokółce o sytuacji w spółce MPWiK po zmianie w Zarządzie.
Radni 18 głosami "za" przy 2 "wstrzymującym się" wprowadzili punkt do porządku
posiedzenia.
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek posiedzenia.
Radni 19 głosami "za" przy 1 "przeciw" przyjęli porządek posiedzenia.

Radni obradowali wg. następującego porządku.
1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów:
a) z LII Sesji z 18 lutego 2014 r.
b) z LIII Nadzwyczajnej Sesji z 25 lutego 2014 r.
c) z LIV Nadzwyczajnej Sesji z 17 marca 2014 r.
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
5. Informacja na temat budowy biogazowni prze firmę Eko Gril w Sokółce.
6. Informacja dotycząca budowy elektrociepłowni w Sokółce.
7. Zapoznanie Rady Miejskiej w Sokółce o sytuacji w spółce MPWiK po zmianie w

Zarządzie.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2014 rok.
10. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gmmy

Sokółka na lata 2014-2018.
11. Proj ekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Woj ewództwu

Podlaskiemu.
12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokółka w 2014 roku.
13. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w granicach
administracyjnych i części obszaru gminy Sokółka.

14. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego w obrębie wsi: Kurowszczyzna, Wojnachy i Słojniki w gminie
Sokółka z przeznaczeniem pod lokalizację elektrowni wiatrowych.

15. Projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody.
16. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Sokółka

na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych
wybieranych w każdym okręgu wyborczym.

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Sokółka
na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib
obwodowych komisji wyborczych.

18. Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w
wyborach do Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r.

19. Projekt uchwały w sprawie skargi Pana B R na Dyrektor Ośrodka
Pomocy Społecznej w Sokółce.

20. Projekt uchwały w sprawie skargi Pani WJ P na działalność
Burmistrza Sokółki.



21. Projekt uchwały w spraWIe skargi Pana Ji B: na działalność
Burmistrza Sokółki.

22. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania
Narkomanii w 2013 r.

23. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami
Pozarządowymi za 2013 rok.

24. Sprawozdanie z realizacji Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów
Społecznych Gminy Sokółka na lata 2011-2016 za rok 2013.

25. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
w Sokółce za 2013 r.

26. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sokółce za 2013 r.
27. Sprawozdanie z pracy Rady Miejskiej w Sokółce i Komisji Rady Miejskiej w

Sokółce za 2013 rok.
28. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
29. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad.3
Przyjęcie protokołów:
a) z LII Sesji z 18 lutego 2014 r.

Radni jednogłośnie przyjęli protokół.
b) z LIII Nadzwyczajnej Sesji z 25 lutego 2014 r.

Radni jednogłośnie przyjęli protokół.
c) z LIV Nadzwyczajnej Sesji z 17 marca 2014 r.

Radni jednogłośnie przyjęli protokół.

Prezes UKS "Omega" Pan Piotr Rećko wręczył podziękowania dla Pana Stanisława
Małchwieja Burmistrza Sokółki oraz dla Pana Zbigniewa Tochwina Sekretarza Sokółki za
wspieranie sportu pływackiego.

Ad.4
Informacja na temat budowy biogazowni prze firmę Eko Gril w Sokółce.
Radny S.Pałusewicz -" Prosiłem Pana Przewodniczącego o zaproszenie na dzisiejsza sesję
Pana Prezesa Eko Grilu. Mieszkańcy osiedla oczekują kompleksowej informacji na temat
powstającej biogazowni. Chcą dokładnie wiedzieć czy nie wpłynie negatywnie na jakość ich
życia. Chce zaznaczyć ze w tym fragmencie miasta jest i powstaje dużo różnych instalacją
potencjalnie stanowiących zagrożenie dla mieszkańców. Jest Barter, powstaje
elektrociepłownia, jest stacja bazowa telefonii komórkowej i teraz powstaje biogazownia.
Mieszkańcy osiedla mają prawo się niepokoić o swoją przyszłość w tym fragmencie miasta."
Pan Alfred Głuszyński Prezes firmy Eko Gril w Sokółce wyjaśnił, że projekt biogazowni
powstał dawno temu, kiedy w Polsce nie było ani jednej może to był rok 2003-2004. Z tego
tytułu że w tej produkcji powstają odpady poubojowe i są potężne koszty utylizacji tych
odpadów. w tej chwili czasy się zmieniły odpady stały się półproduktem i są sprzedawane dla
hodowców zwierząt futerkowych. Tymi odpadami są zainteresowane wszystkie wytwórnie
mączek i zakłady utylizacyjne chcą płacić za to. W związku z tym ten produkt stał się zbyt
bogaty do biogazowni. Do tego projektu została utworzona spółka celowa. W 2010 roku
został złożony wniosek do Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa
Podlaskiego, który nie uzyskał dofinansowania. Ten sam projekt został powtórzony w 2011
roku również nie dostał dofinansowania i powtórzyliśmy go w 2012 r. i uzyskał



dofinansowanie. W marcu 2013 r. została podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim na
budowę biogazowni. Teren przeznaczony pod budowę jest usytuowany pomiędzy firmą Metal
Fach i Spółdzielnia Producentów Drobiu. Do najbliższego domu jest ok. 350 metrów. Sama
biogazownia zgodnie z ocena oddziaływania na środowisko nie wpływa pogarszająco na
ochronę środowiska. Patrząc na wizualizację widać że wszystko jest pozamykane, sam proces
dzieje się beztlenowo i nie może być dostępu tlenu. Biogazownia będzie 0,7 Mgw, ale
wszystko zależy od substratów które zostaną w nim użyte czyli jak długo będą fermentować i
jak energetyczne i jak dostępne. Jak podpisaliśmy umowę to ogłosiliśmy konkurs na
wybudowanie biogazowni. zgłosiło się 14 wykonawców. Wykonawcy byli z Polski z Austrii i
Niemiec, niektóre były w kooperacjach .Wybraliśmy najnowsza technologie na świecie
Austriackiej firmy BD!. Duża korporacja giełdowa w Austrii znajnowocześniejsza
technologią do beztlenowej fermentacji. Ponieważ wykonawca jest firma Austriacka to proces
uzgodnień warunków umowy był bardzo długi, ponieważ że dzieliły nas progi językowe to
byli w to zaangażowani prawnicy po stronie Polskiej i Austriackiej. Umowa została podpisana
w grudniu 2013 roku. Obecnie przystąpiliśmy do robót ziemnych. Głównym produktem
biogazowni będzie energia elektryczna i ciepło, w części te ciepło będzie używana na
potrzeby własne tak i jak energia elektryczna. Następnie energia będzie oddawane w całości
do PGE. Ciepło będzie używane przez spółki Metal fach i Eko Grill. Powstanie również
ulepszacz gleby rolnikom jako zwrot za substraty do biogazowni.
Radny S.Pałusewicz zapytał jaki będzie wsad do biogazowni, resztki poubojowe i co jeszcze.
Czy tylko Pan zakłada że to będzie z produkcji własnej czy też będzie to zwożone z innych
miej scowości?
Prezes Eko Grill Alfred Głuszyński wyjaśnił, że nie ma powierzchni składowych, czyli na
terenie biogazowni nie będzie punktu składowanego ani substratów ani ulepszacza gleb.
Substratami będą część odpadów po ubojowych które w tej chwili musimy utylizować,
głównie chodzi o pierze i osad z pod czyszczalni ścieków. Poza tym będą odpady z
przetwórstwa owoców i warzyw z firmy Eskimos. Będzie do tego odseparowana gnojowica
bydlęca, będzie do tego wywar po gorzelniany również odseparowany. Będzie jeszcze do tego
pomiot kurzy i wszystko to będzie dostarczane w zamkniętych kontenerach i wymieniane na
bieżąco. Czyli przywieziono i rozładowane na pewno nie będzie składowane na miejscu.
Radny P.Kułakowski zapytał o rozładunek wsadu na jakiej zasadzie będzie się to odbywało.
Pan Prezes Głuszyński wyjaśnił, że nad całym terenem będzie zabudowane wszystko wiatą.
Będzie tylko część otwarta do substratów stałych, czyli owoce i warzywa.
Radny S.Sawicki zapytał ilość dostarczanych odpadów w tonach do tego zakładu, ilość
dostarczanych odpadów z zewnątrz? Bo w momencie kiedy Panu zabraknie wsadu to Pan
będzie dowozić z zewnątrz. Ile przewidywanych jest tych itrów? Odnośnie budowli czy to jest
budowla z tzw. otwartą czapą, czyli zbiornikiem górnym, czy będzie to zbiornik zamknięty?
Jaka jest przewidywalna ilość tej energii do sprzedaży, jak również ilość energii cieplnej do
sprzedaży na zewnątrz?
Prezes Pan Alfred Głuszyński wyjaśnił, że proces fermentacji jest beztlenowy nie ma mowy o
dostępnie tlenu. Będzie to pierwsza technologia w Polsce tego typu i dlatego to firma będzie
BDI żeby zrobić wzorową, priorytetowa, pierwsza szkoleniową, żeby pozostali inwestorzy
mogli skorzystać i wzorcowa się nie wyjeżdżając za granice na tej biogazowni. Jest to
biogazownia hybrydowa. W tej chwili są 2 biogazownie koło Olecka i jedna w Rybołach są
potężne instalacje ale dlatego że są używane gnojowica i kukurydza. Przy tych samych
parametrach pojemników będzie można uzyskać 2 Mg. Ilość substratów potrzebnych do tej
biogazowni to około 4 tirów z zewnątrz. W tej chwili do naszego zakładu przywozimy i
wywozimy około 12 tirów więc będzie to niewiele. Około 15 % energii będzie używana na
potrzeby własne pozostała będzie przeznaczona do sprzedaży.



Radny S.Pałusewicz gdyby ewentualnie biogazownia jednak stanowiła uciążliwość dla
mieszkańców czy jeżeli będzie dużo tego ciepła czy najbliżsi mieszkańcy będą mogli liczyć
na rekompensatę tego ciepła.
Pan Prezes wyjaśnił że za granicą mieszkańcy wsi robią własne biogazownie i czerpią z tego
energię. Na pewno inwestycja nie jest szkodliwa dla środowiska.
Radny S.Sawicki zapytał ponownie o ilość przywożonego wsadu z zewnątrz z innych ubojni i
innych ferm.
Pan Prezes wyjaśnił, że będą przywożone 4 tiry czyli 24 tony towaru na jednym, więc około
100 ton musimy zużywać do tej biogazowni.

Ad. 5
Informacja dotycząca budowy elektrociepłowni w Sokółce.
Radny S.Sawicki W tym miejscu w planie zagospodarowania przestrzennego jest
umiejscowiony teren pod przemysł. Na dzień dzisiejszy zaczyna się kumulować pewna grupa
przedsiębiorstw które emitują zanieczyszczenia do atmosfery. Powodują przez to defekt
mieszkaniowy i mieszkańcy narzekają na codzienne życie na tym terenie. Dając zezwolenie
na działalność tych przedsiębiorstw to powinniśmy zwrócić pewną uwagę, że są instalacje
które emitują. Nie bierzemy pod uwagę zanieczyszczeń emitowanych z tamtego rejonu. W
ocenie na środowisko jest zaznaczony teren oddziaływania emitera na dany teren gdzie
pokazywane są odległości. Ale nikt nie bierze pod uwagę tzw. tła zanieczyszczeń w danym
rejonie. Pokazywana jest tylko róża zanieczyszczeń danego emitera a 150 metrów dalej jest
kotłownia Skarżyska Kamiennego. Z tej analizy wynika że ilość spalania będzie 450 tys. ton
rocznie. To będzie około 9-12 tirów na dobę. W planie oceny oddziaływania na środowisko
jest zapisane że tir będzie wjeżdżał co pół godziny z paliwem. Tutaj jest elektrociepłownia,
jak sama nazwa mówi produkuje ciepło i prąd. Tutaj wykorzystanie energii elektrycznej
będzie zakładano moc elektryczna 6 MgW natomiast moc cieplna 10 MgW. Gdzie ta
elektrociepłownia sprzeda swoją energię? Wyliczyłem sobie że będą emitować do atmosfery
około 120 ton rocznie różnych odpadów. Firma ze Skarżyska Kamiennego posiada już
wszystkie instalacje do budowy takiej elektrociepłowni więc po co ustawiać kolejny emiter.
Dlaczego władze nasze nie zastanowiły się nad tym żeby tą kotłownię umiejscowić na Os.
Zielonym gdzie pojawia się potrzeba budowy tego. Nie zrobiliśmy nic żeby zmniejszyć tą
emisje i stworzyć nową technologię. Zaproponował radnym aby zapoznały się z tą inwestycją
i przeprowadzić konsultacje społeczne w tym temacie.
Przewodniczący Rady R.Rybiński zapytał Prezesa MPEC czy wiadomo jakie straty poniesie
MPEC w związku z tym, że Metal Fach podłączy się do kotłowni Eko Grilu?
Prezes MPEC w Sokółce Mirosław Tałałaj wyjaśnił, że MPEC nie poniesie żadnych strat bo
nie sprzedajemy ciepła dla firmy Metal Fach, bo są bezpośrednio podłączeni do kotłowni
Skarżyska Kamiennej.
Przewodniczący Rady zapytał czy jest potrzeba powstania kolejnych firm produkujących
energię?
Prezes MPEC wyjaśnił, że w tej chwili jest nadmiar mocy produkcyjnej w stosunku do
zapotrzebowania. Natomiast nie my jesteśmy inwestorami i musimy zachować bezstronność i
równoprawne traktowanie wszystkich dostawców ciepła.
Radny S.Sawicki dodał, że nie jest przeciwny budowy elektrociepłowni tylko jestem
przeciwny skumulowania emiterów w jednym rejonie.
Radny W.Bieszczad zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji.
Przewodniczący poddał wniosek o zamknięcie dyskusji.
Radni 16 głosami "za" przy 5 "wstrzymujących się" zamknęli dyskusje w tym punkcie.



Zapoznanie Rady Miejskiej w Sokółce o sytuacji w spółce MPWiK po zmianie w Zarządzie.
Pan Piotr Rećko Przewodniczący Rady Nadzorczej MPWiK Geneza tych zmian powstała w
roku 2013. Poprzedni przewodniczący Rady Nadzorczej MPWiK podjął rozmowy z Panem
Sakowiczem na temat odejścia na emeryturę, gdyż od 3 lata posiada takie uprawnienia. Pan
Sakowicz zadeklarował że z końcem roku odejdzie na emeryturę. Na posiedzeniach Rady
Nadzorczej zastanawialiśmy się co zrobić żeby zabezpieczyć spółkę przed powstawaniem
takich strat które miały miejsce w roku 2012. Spółka w 2012 roku osiągnął a około 100 tys.
zł. straty i cały czas trwała dyskusji pomiędzy członkami Rady Nadzorczej a Prezesem co
zrobić żeby uniknąć w przyszłości takich zdarzeń i zabezpieczyć spółkę a tym samym
mieszkańców przed ewentualnymi podwyżkami cen wody i kanalizacji. Koncepcja pana
Sakowicza była w naszym odczuciu mało czytelna i za każdym razem staraliśmy się go
przekonać że przeprowadzanie inwestycja jak i również rozwój działalności spółki zgodnie z
aktem założycielskim powinien mieć miejsce. Przedewszystkim przystępowanie do
przetargów w zakresie instalacji wodociągowo - kanalizacyjnych które były organizowane
przez różne gminy na terenie naszego powiatu a w szczególności na terenie gminy Sokółka.
Drugi element to rozwijanie pozostałej działalności, które są przewidziane w akcie
założycielskim. Oprócz poboru i uzdatniania wody, oprócz działalności usługowej
rozprowadzania wody, oprócz usług ogólnobudowlanych w zakresie obiektów rurociągowych
i linii przesyłowych, wykonywanie robót ogólnobudowlanych w zakresie rozdzielnych linii
rurociągów, linii energetycznych, wykonywania pozostałych robót ogólnobudowlanych,
badania i analiz technicznych, odprowadzania ścieków, produkcji chemikaliów uprawy roślin
przemysłowych, działalności usługowych związanych z zagospodarowaniem zieleni, to
wszystko jest w akcie założycielskim spółki. To nie jest prawda że miała się ograniczać tylko
do rozprowadzania wody i odbioru ścieków dla mieszkańców. W grudniu 2013 r. Pan Prezes
Sakowicz nie odszedł na emeryturę. W tamtym okresie również jeden z członków sam
zrezygnował z pracy w Radzie Nadzorczej. Powróciliśmy do rozmów z Prezesem
Sakowiczem i próbowałem go przekonać i prosić do rozwoju działalności spółki. Pytałem
czemu nie przystępował do żadnych przetargów, dlaczego nie zabezpiecza spółki żeby nie
dopuścić do podwyżki wody. Wówczas Pan Sakowicz powiedział, ze chce przejść na
emeryturę z dniem 31 maja 2013 r. Na początku stycznia kiedy omawialiśmy plany
przychodów, wydatków spółki w kontekście ewentualnej ceny wody i przedstawienia Radzie
Miejskiej propozycji dotyczącej cen wody, sprawdziłem czy w pozycji dotyczącej płac
znajduje się m.in. bardzo wysoka przewidziana regulaminem płacowym odprawa w związku z
odejściem Pana Prezesa na emeryturę. Niestety w planach tego nie było. Prezes zapytany o to
twierdził, że to wynika z przeoczenia. Poprosiłem go żeby na piśmie potwierdził mi swoją
rezygnacje z dniem 31 maja. Pan Prezes odmówił i nie podpisze porozumienia o odejściu z
funkcji członka Zarządu. Prosiłem Prezesa aby przedstawił koncepcję rozwoju spółki i
poprawę wyniku finansowego spółki. Pan Prezes powiedział że zmian w tym zakresie nie
będzie. To spowodowało że to była negatywna ocena działalności Pana Prezesa i na najbliżej
Radzie Nadzorczej zaproponowaliśmy uchwałę w zakresie odwołania Prezesa. Co też zostało
przegłosowane i Pan Prezes został odwołany z dniem 15 stycznia 2014 r. Z jednej strony
spółka nie przystępowała do przetargów ale z drugiej strony podpisywała umowy niejasne ,
które stoją w sprzeczności z kodeksem spółek handlowym, które były podpisywane z synem
żony Pana Sakowicza. Więc osoba najbardziej powiązaną z Panem Sakowiczem i w tym
przypadku to powinien się wstrzymać albo poprosić o zgodę Rady Nadzorczej o zawieranie
tego typu umów. Te umowy opiewały na bardzo istotne kwoty. syn żony Pana Sakowicza
jednocześnie jest pracownikiem tej spółki i dodatkowe umowy z własnym pracownikiem
wydawały się nam co najmniej niestosowne albo sprzeczne z interesem spółki. Te umowy
dotyczyły projektowania linii wodociągowo kanalizacyjnych które to działalność wchodzi w
zakres podstawowej działalności spółki. Na domiar złego po analizie tych wszystkich umów



wyszło że Pan który był strona umowy syn żony Pana Sakowicza nie posiadał uprawnień
projektowych w zakresie linii wodociągowo - kanalizacyjnych. Akceptantem i projektantem
był Pan Sakowicz. W imieniu spółki zawierał umowy z synem swojej żony i jednocześnie był
projektantem tych wszystkich projektów. Wydawało się to nam naruszeniem art. 209 kodeksu
spółek handlowych. Dodatkowo w naszym odczuciu działalność konkurencyjna wobec spółki.
Próbowałem przeanalizować jak to wygląda w innych przedsiębiorstwach które działają na
terenie gminy Sokółka, które tez zajmują się zarządzaniem mienia wspólnego mieszkańców.
Udałem się do Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej, gdzie tez korzysta z usług projektowych.
Wydawało mi się nie logiczne podpisanie umów i wyprowadzać środki na zewnątrz. W
przypadku Spółdzielni nie ma takich przypadków bo sam wykonuje te usługi w ramach
stosunku pracy.
Radny J.Saciłowski dodał, że wspólnie z zastępcą wykonujemy projekty i dokonujemy
przeglądów okresowych budynków bo mamy takie uprawnienia ale do budynków do 12
metrów wysokości.
Pan Piotr Rećko Przewodniczący Rady Nadzorczej MPWiK Pan Prezes Sakowicz nie
zabezpieczył interesu spółki w zakresie wyszkolenia pracownika, który by miał uprawnienia
do projektowania tych linii wodociągowo- kanalizacyjnych. On był jedyną osobą która
posiadała te uprawnienia i nikt więcej. Przez tą działalność ze spółki wypłynęło około 200
tys. zł. Naruszenie art. 209 ksh, naruszenie artykułu dotyczącego zakazu konkurencji, ale
również normalna ludzka dbałość o interesy spółki. Od 3 lata Pana Sakowicz miał
uprawnienia emerytalne, każdy wie jaka jest sytuacja na rynku pracy w Sokółce, jeżeli i my
trzymamy w spółkach osoby z uprawnieniami emerytalnymi to czynimy szkodę dla naszej
społeczności. Jeśli Pan Sakowicz podpisuje umowę ze swoją żonę która odeszła na emeryturę
i pobiera pieniądze i z emerytury i z umowy o pracę. To coś jest nie w porządku.
Podsumowując rozwój spółki to była przyczyna odwołania Pana Prezesa.
Radny S.Sawicki podziękował dla Pana Rećki o szczegółowe przedstawienie tej sytuacji.
Przypomnijmy że 3 lata temu Pan Sakowicz nabrał praw emerytalnych. Jak zostałem radnych
to nie pytałem o działalność tych spółek przez pierwszy rok. Potem przez cały czas pytałem
Pana Sakowicza o działalność spółki, które wyszły na jaw. Był pewien rodzaju nepotyzm. Ale
co nasza władza przez 3 lata robiła? Ja zapytałem Burmistrza ile będzie nas kosztować
odwołanie Pana Sakowicza. Wielokrotnie pytałem burmistrza Bujwickiego czemu spółka nie
przystępuje do przetargu. Spółka twierdziła że ma takie koszty że nie jest w stanie
zrealizować za niższa cenę.
Pan Piotr Rećko Przewodniczący Rady Nadzorczej MPWiK wyjaśnił, że spółka nie chciała,
koszty są stałe i to się nie zmienia. Spółka po prostu nie chciała. Odnośnie kosztów nowy
prezes zarabia 60% wynagrodzenia poprzedniego Prezesa na dzień dzisiejszy. Oprócz tego
Pana Sakowicz jest na zwolnieniu lekarskim. Są dwa stosunki pracy, jeden stosunek
korporacyjny z którego został odwołany z funkcji członka zarządu i druga z umowy o prace
która trwa. W tej chwili Pan Sakowicz nie popiera wynagrodzenia ze spółki tylko z
chorobowego ubezpieczenia z ZUSu. Pozostałe koszty związane z odwołaniem Pana
Sakowicza to jest holendama odprawa przewidziana w regulaminie płac i to jest 7 krotność
jego wynagrodzenia. Gdzie kodeks pracy przewiduje jednokrotność wynagrodzenia.
Radny W.Bieszczad zapytał Przewodniczącego Rady Nadzorczej czy to był przekręcik czy
wielki przekręt? Zwłaszcza że chodzi tak historia po Sokółce że kreseczka u Pana Sakowicza
kosztuje 1400 zł.
Pan Piotr Rećko Przewodniczący Rady Nadzorczej MPWiK wyjaśnił, że spółka w akcie
założycielskim ma wyraźnie zapisane działalność projektowa. Jeśli Prezes wykonuje tą
działalność na własny rachunek czy też jako podwykonawca w moim odczuciu i Rady
Nadzorczej prowadzi działalność konkurencyjną wobec spółki.



Pan Piotr Rećko Przewodniczący Rady Nadzorczej MPWiK dodał, że osoba Pana Prezesa
Tałałaja pokazuje jak można współpracować między spółkami.
Radny J.Saciłowski powiedział, że żeby ta wypowiedź Pana Przewodniczącego była
wcześniej to na pewno by nie było tego stanowiska w sprawie odwołania Prezesa.
Pan Piotr Rećko Przewodniczący Rady Nadzorczej MPWiK dodał, że na żadnym etapie
odwoływania Pana Prezesa Sakowicza nie było naruszenia jego osoby. Za każdym razem
staraliśmy się docenić jego wkład i dotychczasowy dorobek tam gdzie był pozytywny. Za
każdym razem to podkreślaliśmy. Nie kwestionowaliśmy jego pozytywnego wizerunku w tym
zakresie co on dobrze zrobił.
Przewodniczący Rady R.Rybiński zapytał czy obecny Pan Prezes Tałałaj będzie kierował
spółka ciągle czy będzie rozpisany konkurs na te stanowisko.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że spółka MPWiK funkcjonowała dobrze. Pierwszy
pomysł jest taki żeby rozpocząć pracę odnośnie połączenia spółek w celu wzmocnienia
potencjału tych obu spółek. Pan Sakowicz w historii Sokółki wpisał się jak o dobry Prezes a
na dzień dzisiejszy trzeba nowych wyzwań. Na sesje kwietniową postawimy ponownie
uchwałę odnośnie połączenia spółek. Jeśli wysoka rada przyjmie argumenty to połączymy
spółki to wtedy mamy nowa rzeczywistości. Jeśli nie dojdzie do połączenia to zostanie
rozpisany nowy konkurs na Dyrektora MPWiK.
Radny P.Kułakowski zapytał Pana Przewodniczącego Rady Nadzorczej dlaczego skoro
kondycja spółki była zła w 2012 r. to czemu Pan Prezes został odwołany dopiero w 2014 r. I
dlaczego skoro kondycja spółki jest zła to dlaczego spółka wnioskowała o utrzymanie stawek.
Pan Piotr Rećko Przewodniczący Rady Nadzorczej MPWiK wyjaśnił, że my chcieliśmy
gwarancji i działań w tym zakresie żeby więcej do tego nie doszło. Pan Sakowicz miał na to
czas w 2013 roku. Pan Sakowicz nie chciał przyjąć do wiadomości ze celem jest
zarobkowanie tej spółki a nie utrzymanie na minimalnym poziomie zysku. Cen wody nie
zmieniliśmy dlatego że dopóki to będzie możliwe nie będziemy obciążać mieszkańców
podwyżką cen. Jak nam się uda to dzięki zyskowi z innej działalności doprowadzimy do
obniżenia cen.
Radny P.Kułakowski zapytał czy Zarząd złożył zawiadomienie o popełnieniu przestępstwa
przez pracowników spółki?
Pan Piotr Rećko wyjaśnił, że Rada Nadzorca w tym momencie dokonujemy analiz wszystkich
dokumentów. Podejrzenia naruszenia art. 296 Kodeksu Karnego to jest kwestia rozważenia w
przyszłości. Nie możemy działań pochopnie i w sposób nie przemyślane. Są sygnały złamania
art. 209 ksh, naruszenie interesu spółki art. 211 ksh. Natomiast kwestie karne wymagają
przemyślenia i poważnych działań.
Radny P.Kułakowski jeśli publicznie jest sugerowanie pewnych złych czynności które były
wykonywane, to można potraktować jako pomówienie albo że jest to przestępstwo. W innym
wypadku nie bardzo wiem po co ta informacja skoro Pan będzie to jeszcze weryfikował.
Pan Piotr Rećko wyjaśnił, że obowiązkiem Przewodniczącego Rady Nadzorczej było
poinformowanie odnośnie funkcjonowania spółki i przyczyn odwołania Pana Prezesa. Samo
to że ktoś naruszył interes spółki czy przepis kodeksu spółek handlowych wcale nie oznacza
ze narusza przepis kodeksu karnego.
Radny P.Borowski zgłosił wniosek o zamkniecie dyskusji.
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie.
Radni 12 głosami "za" 2 "przeciw i 7 "osób się wstrzymało" zamknięto dyskusję.

Ad.7
Interpelacje i zapytania radnych.



Radna J.Wysocka zapytała czy w urzędzie jest aktualny wykaz osób zameldowanych i
zamieszkałych w Sokółce. Jak się ma ten wykaz do złożonych deklaracji w sprawie śmieci.
Na posesjach niezamieszkałych jest pełno śmieci. Zapytała również że skoro była tak łagodna
zima, dużo się zaoszczędziło środków to czy nie trzeba by pozamiatać tych ulic.
Radny J.Kazimierowicz zapytał kiedy rozpocznie się remont ul. Wodnej oraz na jakim etapie
są prace związek z przebudową uLNowej.
Radny S.Sawicki zapytał odnośnie ul. Sikorskiego na przeciw wjazdu na ul.Docha dół w
jezdni. Kolejne pytanie do komendanta Straży Miejskiej, miejscowość Bogusze, kto to
wywozi i czemu nie jest sprzątane. W samej Sokółce przy przystanku na ul. Sikorskiego
śmieci stoją od zimy. Kolejna sprawa to kule stojące na ulicy przed kinem, które są
przesunięte na chodnik. Kiedy zostanie zrobiony teren za kinem?
Radny S.Pałusewicz w dniu 25 marca 2014 r. dokonano modernizacji stacji bazowej telefonii
komórkowej sieci PLAY zlokalizowanej na wieży ciśnień przy ul. Przemysłowej poprzez
zamontowanie na niej dodatkowych anten. Jest to wyjątkowa arogancja i bezczelności
operatora, który doskonale wie o protestach mieszkańców osiedla oraz zdecydowanym
sprzeciwie władz samorządowych odnośnie budowy tej stacji, która w dziwny sposób przy
pomocy różnych kruczków prawnych została tam zlokalizowana. Obszerna korespondencja w
tym temacie z państwowymi instytucjami różnego szczebla odpowiedzialnymi za
przestrzeganie porządku prawnego do których zwracano się o pomoc jest w posiadania
radnego Pałusewicza. W związku z powyższym proszę w imieniu mieszkańców o
wystąpienie do operatora o złożenie stosownych wyjaśnień opartych na prawie Ochrony
Środowiska oraz udzielenie informacji w zakresie charakterystyki tych anten, ich mocy,
możliwości negatywnego oddziaływania na środowisko oraz przedstawienie rzetelnych
pomiarów emitowanych przez zmodernizowaną stację szkodliwych dla zdrowia i życia
ludzkiego fal elektromagnetycznych. Zapytał również o ul. Mariańska w sprawie lokalizacji
przejścia dla pieszych. Zapytał też czy jest możliwość wprowadzenia karnetów wzorem kin w
Białymstoku.
Radny W.Bieszczad zapytał czy jest możliwość zrobienia postoju dla przyczep
kempingowych dla odwiedzających nas turystów.
Radny Ł.Moździerski zapytał odnośnie podcinania drzew, na czym polega te podcinanie,
chodzi dokładnie o ul. Mickiewicza.
Przewodniczący Rady R.Rybiński zapytał Pana Burmistrza w imieniu interesanta o
możliwość zmiany planu zagospodarowania przestrzennego na działki położone przy ul.
Kryńskiej w obrębie Kamionka Nowa. Kiedy zostanie rozpatrzone jego podanie w tej
sprawie, które zostało złożone do Burmistrza 5 sierpnia 2011 roku.

Ad.8
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami przedstawił Burmistrz
Stanisław Małachwiej ( w zał. str.. )
Radny J.Saciłowski zapytał o jaki kąt zmieniło się nachylenie sceny w stosunku do
poprzedniego. Docierają głosy że siedzenie usytuowane są dosyć nisko.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, że nachylenie się nie zmieniło tylko siedzenia są
wyższe. Tez mieliśmy taki sygnał, kierownik kina ma to zbadać.
Przewodniczący Rady R.Rybiński zapytał odnośnie zarządzenia Nr 423/14 odnośnie
powołania komisji do sprzedaży przedsiębiorstwa Agromech. Dlaczego w tej komisji nie ma
przedstawiciela członka Zarządu ani Rady Pracowniczej.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że taki skład został zaproponowany i to należy do
kompetencji Burmistrza.



Radny S.Sawicki zapytał odnośnie przetargu na scenę mobilną, czy zdarzycie zakupić to
przed Dniami Sokółki i z którego paragrafu to będą pieniądze.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, że zmieniliśmy koncepcje sceny dlatego pierwszy
przetarg został unieważniony. Pierwszy pomysł by zakupu dużej sceny do której trzeba by
było zakupić naczepę ciężarową i przeszkolić 4 ludzi. Doszliśmy do wniosku że możemy
kupić scenę mobilną usytuowana na przyczepie samochodowe, która naturalnie rozkłada się
do przodu wraz z zadaszeniem. Przetarg już się odbył i ceny są atrakcyjne.

Ad.9
Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sokółka na 2014 rok, przedstawiła Pani
Skarbnik Janina Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał.str. ....
Radny S.Sawicki zapytał czy została dokona zmiana w uchwale o pomocy finansowej
Województwu Podlaskiemu.
Pani Skarbnik J.Kucharewicz wyjaśniła, że w tej chwili że w budżecie jest rozdział drogi
powiatowe była planowana kwota 200 tys. zł. w tej chwili są nam potrzebne środki a w
najbliższym czasie nie przewiduje się inwestycji z powiatem.
Radny S.Sawicki zapytał Burmistrza Szczebiota odnośnie nowej inwestycji na przebudowę
świetlicy środowiskowej w Przedszkolu Nr 5, czy ta inwestycja nie będzie kolidowała z praca
przedszkola, czy termin przetargu nie koliduje z budowa tego i czy to wiąże się z budowa
schodów.
Z-ca Burmistrza K.Szczebiot wyjaśnił, że budowa świetlicy koliduje ale tylko w hałasie czy
kurzu. Co do samego Przedszkola na pewno więc funkcjonowanie Przedszkola i Żłobka na
dwa miesiące będzie przeniesione do innych Przedszkoli.
Radny S.Sawicki zapytał odnośnie nadwyżki budżetowej odnośnie opłaty za śmieci.
Oczekuję na informacje odnośnie tej nadwyżki na co zostało wydatkowane te środki.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr LV/402/14

w zał. str. ....

Ad.IO
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Sokółka na lata
2014-2018, przedstawiła Pani Skarbnik Janina Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał.str .....
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 20 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr LV/403/14

w zał. str. ....

Ad. H
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu,
przedstawiła Pani Skarbnik Janina Kucharewicz.



Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - OpInIa pozytywna / wniosek o
uzupełnienie uchwały o zakres dróg i procentowy udział tej dotacji w zał.str. ....
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki wyjaśnił, że przez Sokółkę przebiega jedna droga o dwóch
numerach co stanowi ul. Mariańska i Kryńską. Na jednym i drugim odcinku są planowane
prace ale one będą wynikać z umów. W tej chwili jest to przedwczesne żeby pisać
szczegółowe odcinki.
Radny S.Sawicki zgłosił wniosek o dopisanie w § 1 Nr 673 miedzy Sokółka- Kraśnianami i
Nr 674 Sokółka - Drahle, albo Kamionka Stara.
Radny P.Kułakowski odniósł się do remontów chodników na ul. Kryńskiej gdzie określone
było od do, przedtem można było a teraz nie można.
Radny J.Kazimierowicz dodał, że to właściciel drogi podejmuje decyzje jaki odcinek chce
wykonać i zapyta nas czy też tego chcemy, jeśli nie podejmiemy tej uchwały to województwo
znajdzie sobie inne drogi do remontu.
Burmistrz S.Małachwiej zgodził się z tym, że to właściciel o tym decyduje, jest dokumentacja
na ścieżkę rowerową posiadamy w budżecie środki więc do Burmistrza należy wykonanie
budżetu.
Radny S.Sawicki zapytał skąd Burmistrz może wiedzieć czy województwo nie otrzyma
środków od którejś z kopalni i dołoży tylko 20 %.
Radny Ł.Moździersk zaproponował zamknięcie dyskusji w tym temacie.
Burmistrz S.Małachwiej wyjaśnił, że będziemy wiedzieli jaki jest procent naszej dotacji. Jeśli
będzie większy środki zostaną zmniejszone.
Radny P.Kułakowski dodał, ze to powinno odbywać się na rozmowach a nie oddawaniu
wolnej woli województwu. W uchwale jest zapis tylko dróg wojewódzkich a nie ma mowy o
gminie Sokółka.
Radny S.Sawicki przypomniał, że Burmistrz miał zadzwonić do Pana Sulimy i ustalić jakie to
będą odcinki.
Radny J.Kazimierowicz zaproponował zamkniecie dyskusji.
Z-ca Burmistrza P .Bujwicki wyjaśnił, że w poprzednim roku rada prosiła mnie żeby ścieżkę
rowerowa w kierunku Kraśnian kontynuować jak najszybciej. Spotkałem się z Zarządem dróg
Wojewódzkich i otrzymałem zapewnienie że inwestycja ta zostanie przeprowadzona jak tylko
się szybko da w ramach remont dróg wojewódzkich. Jeśli nie chcecie ścieżki rowerowej to
nie podejmujcie tej uchwały.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie dyskusji.
Radni 16 głosami "za" przy 1 "przeciw" i 3 "wstrzymujących się" zamknęli dyskusję.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie zapisu w § 1 "Nr 673 i Nr
674 w obrębie gminy Sokółka"
Radni 11 głosami "za" przy 5 "przeciw" i 4 "wstrzymujących się" przyjęli wniosek.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17głosami "za" przy 1 "przeciw" i 2 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr LV/404/14

w zał. str. ....

Ad.12
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sokółka w 2014 roku, przedstawił Zastępca
Burmistrza Piotr Bujwicki.



Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opmIa
pozytywna w zał. str. ...
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna w zał. str. .....
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 20 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr LV/40S/14

w zał. str. ....

Ad. B
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany mIejSCowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Sokółka w granicach administracyjnych i części obszaru gminy
Sokółka, przedstawił Zastępca Burmistrza Piotr Bujwicki.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opmIa
pozytywna w zał. str ....
Radny J.Saciłowski zapytał odnośnie zmiany terenu przy ul. Wyszyńskiego i Kolejowej ten
temat był wcześniej juz poruszony i wtedy rada nie przyjęła tego projektu. Dalej stoję na
stanowisku, że jeśli na tym terenie powstanie supermarket to będzie to niekorzystne dla
właścicieli lokali użytkowych w pobliżu.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki potwierdził, że była poprzednio ta uchwała ale teren był
powiększony. W związku z tym, że nie przeszła poprzednia uchwała to zatrzymaliśmy się na
etapie mniejszego terenu.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 9 głosami "za" przy 8 "przeciw" i 3 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr LV/406/14

w zał. str. ....

Ad.14
Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie
wsi: Kurowszczyzna, Wojnachy i Słojniki w gminie Sokółka z przeznaczeniem pod
lokalizację elektrowni wiatrowych, przedstawiła Pani Joanna Lipska projektant.
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna w zał. str. ....
Radna J.Bieniusiewcz w studium opracowany dla gminy Sokółka przedstawione były
kierunki rozwoju naszego terenu. Na dzień dzisiejszy nie ma w Polsce norm, regulacji
wewnętrznych które by regulowały wszelkie czynniki wpływu na środowisko i pod względem
zdrowia ludzi. Powinniśmy brać pod uwagę założenia naszego studium. W opracowaniu do
studium oddziaływania na środowisko była również mowa o elektrowni wiatrowych ale było
założenia powszechniejsze wdrażanie korzystania ze źródeł odnawialnych energii. Przy
opracowaniu tego planu brakuje mi informacji o tym jaka będzie zastosowana technologia.
Korzyść dla naszego regionu tylko z podatku jest zbyt mała kosztem krajobrazu. Czy
przypadkiem te wiatraki które u nas będą montowane to nie są te których Niemcy się
pozbywają. Niewłaściwe są też przepisy o odległości miedzy turbinami która ma wynosić 400
metrów a od najbliższych zabudowań 300 metrów.
Radny Ł.Moździerski dodał, że ludzie boją się tego co jest nowe. Jeśli firma chce budować
elektrociepłownie to jest źle bo emituje pyły, jak inwestor chce budować wiatraki to też źle.



Nie powinniśmy się rozwodzić w takich tematach. Proponuję zamknąć dyskusję i pochylić się
nad tym projektem uchwały.
Projektanta Joanna Lipska wyjaśniła, że przedmiotem uchwały nie mogą być technologie
jakie będą zastosowane. Dopiero jak inwestor dostanie pozwolenie na budowę to będzie
wiadomo jaka to będzie technologia. W uchwale mamy wyznaczyć lokalizację. Odległość 400
metrów od wiatraków jest uzgodniona z Dyrekcją Ochrony Środowiska po to, żeby wiatraki
nie zabierały sobie wiatru.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Ad.1S
Projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody, przedstawił Zastępca
Burmistrza Piotr Bujwicki informując jednocześnie że jeden z wniosków o ustanowienie
pomnika przyrody został wycofany.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str ....
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna w zał. str .....
Radny W.Januszkiewicz potwierdził, że wycofał wniosek ze względu na ziarnko zasiane
przez jednego z radnych i mieszkańcy mają niepewność w tym temacie.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 20 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr LV/407/14

w zał. str. ....

Ad.16
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Sokółka na okręgi
wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu
wyborczym, przedstawił Sekretarz Sokółki Zbigniew Tochwin.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str. ...
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna w zał. str .....
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr LV/408/14

w zał. str. ....



Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Sokółka na stałe
obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji
wyborczych, przedstawił Sekretarz Sokółki Zbigniew Tochwin.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str ....
Opinia Komisji Rolnictwa - opinia pozytywna w zał. str.. ...
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 15 głosami "za" przy l "przeciw" i l "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr LV/409/14

w zał. str. ....

Ad.18
Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w wyborach do
Parlamentu Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 r., przedstawił Sekretarz
Sokółki Zbigniew Tochwin.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał. str. ...
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 18 głosami "za" powzięli
Uchwałę Nr LV/410/14

w zał. str. ....

Ad.19
Projekt uchwały w sprawie skargi Pana B . R na Dyrektor Ośrodka Pomocy
Społecznej w Sokółce, przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Matoszko.
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 16 głosami "za" przy l "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr LV/411114

w zał. str. ....

Ad.20
Projekt uchwały w sprawie skargi Pani W, _ Pi na działalność Burmistrza Sokółki,
przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Matoszko.
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie proj ektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.



Radni 13głosami "za" przy 1 "przeciw" i 4 "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr LV/412/14

w zał. str. ....

Ad.21
Projekt uchwały w sprawie skargi Pana Je Bi na działalność Burmistrza Sokółki,
przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Matoszko.
Przewodniczący Rady odczytał pismo od Pana J B v zał. str .....
Radny S.Sawicki zapytał Pana Sekretarz czy taki fakt miał miejsce jak telefon do Urzędu
Miasta. Pan Bi : będzie szukał proceduralnych spraw i pewnych niuansów, którymi później
nas dyskryminuje.
Sekretarz Z.Tochwin wyjaśnił, że procedura skargowa nie jest postępowaniem
administracyjnym w rozumieniu postępowania kodeksowego. Rada rozpatruje skargę złożoną
na Burmistrza nie ma obowiązku wzywania czy zapraszania skarżącego, ani też o
czynnościach podejmowanych w trakcie postępowania. Ma tylko powiadomić o
rozstrzygnięciu czyli podjęciu uchwały w tej sprawie. Pismo złożone przez Pana B l juz
jest kolejną skargą mimo że jeszcze nie powzięliśmy tej uchwały.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 14 głosami "za" przy 4 "wstrzymującym się" powzięli
Uchwałę Nr LV/413/14

w zał. str. ....

Ad.22
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów
Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2013 r.,
przedstawił Sekretarz Zbigniew Tochwin.
Dyskusji nie było.

Ad.23
Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi za 2013
rok, przedstawił Sekretarz Zbigniew Tochwin.
Dyskusji nie było.

Ad.24
Sprawozdanie z realizacji Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych
Gminy Sokółka na lata 2011-2016 za rok 2013, przedstawiła Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy
Społecznej Pani Marta półtorzycka.
Radna J.Wysocka zapytała odnośnie zatrudnienia lekarza psychiatry w ośrodku.
Dyrektor OPS M.półtorzycka wyjaśniła, że w tej chwili nie ma takich wymogów formalnych
odnośnie zatrudnienia lekarza psychiatry. Współpracujemy z poradnią zdrowia psychicznego.

Ad.25
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Sokółce za
2013 r.
Radny S.Sawicki zapytał odnośnie budynków przeznaczonych do wysiedlenia, czy te osoby
otrzymają mieszkanie i ile mieszkań w tym roku planuje Pan pozyskać.
Dyrektor ZGKiM A.Jackiewicz wyjaśnił, że przez wiele lat wskazywał miejsca, że można je
zagospodarować pod budownictwo komunalne. Co do przydziału mieszkań dla osób tych



domów przeznaczonych do rozbiórki to te osoby nie chce iść do bloku na ul. Majowej. Nie
przyjęli żadnej propozycji. Rocznie 3-4 mieszkania staramy się pozyskać i przekazywać
osobom z listy oczekujących.

Ad.26
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sokółce za 2013 r.
Radny S.Sawicki zapytał o ilość osób przypisanych do pracy przy zieleni miejskiej i ich
wynagrodzenie. Zapytał również o kwotę pozyskiwaną z opłat na targowicy. Również nie ma
w zestawieniu długu który Klub Sportowy "Sokół" jest winny dla OSiRu. Czy Pan planuje
jakieś dodatkowe zakupy w ramach opieki nad zielenią miejską.
Dyrektor OSiR M.Bielawski wyjaśnił, że dług wynosi 50 tys. zł. z odsetkami i w bilansie
finansowym jest to ujęte. Odnośnie opłat targowych, to pracownicy OSiRu zbierają pieniądze
ale one wpływają do budżetu urzędu. Odnośnie zakupów sprzętu to OSiR zaczynał z niczym,
ale w tej chwili co roku uzupełniamy sprzęt. Na ten rok planujemy zakupić ciągnik. Te
pieniądze które posiadamy są nieduże ale mam nadzieje że wystarczające.

Ad.27
Sprawozdanie z pracy Rady Miejskiej w Sokółce i Komisji Rady Miejskiej w Sokółce za
2013 rok.
Dyskusji nie było.

Ad.28
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Sekretarz Z.Tochwin odpowiedział, na zapytanie radnej Wysockiej odnośnie poboru opłat za
zagospodarowanie odpadami i skoordynowania danych z programu finansowego do
pobierania opłat z danymi z ewidencji ludności. Baza danych ewidencji ludności jest oparta
na obowiązku meldunkowym. System opłat pobiera opłaty tylko z gospodarstw
zamieszkałych. Właścicieli nieruchomości na której nikt nie zamieszkuje musi złożyć
deklaracje tzw. zerowe i zawrzeć sam umowy na wywóz śmieci i dbać o czystości na posesji.
W tej chwili jesteśmy na etapie uzupełniania deklaracji i poboru opłat.
Burmistrz S.Małachwiej na zapytanie:
- radnego Sawickiego w sprawie śmieci to zostaną zabrane z tych miejsc.
- radnego Pałusewicza odnośnie karnetów do kina to jest dobry pomysł i przedstawimy to dla
Kierownika kina. Odnośnie przejścia na ul. Mariańskiej to będziemy rozmawiać z
właścicielem drogi.
- radnego Rybińskiego donośnie zmiany planu. Co najmniej raz na kadencje powinien być
analizowany plan i potrzeby zmiany planu. w najbliższym czasie zaproponujemy kolejna
analizę i być może ten wniosek się znajdzie.
Z-ca Burmistrza P.Bujwicki na zapytanie:
- radnego Kazimierowicza odnośnie ul. Wodnej wysłaliśmy zapytania do wykonawców.
Wysłaliśmy również takie zapytania odnośnie ulicy do chłodni i ul. Sikorskiego, zostaną one
wykonane z bieżącego utrzymania dróg. Odnośnie ul. Nowej to otrzymaliśmy dokumentacje
na wykonanie tej inwestycji ale wyniknął problem średniego napięcia przebiegający przez ta
ulicę. Jak zaczęliśmy się tym interesować to okazało się że kable są wyłączone więc problem
zniknął i będziemy mogli ogłaszać przetarg.
- radnego Sawickiego odnośnie ulicy przy kinie i ogranicznikami to regularnie je przesuwamy
ale mieszkańcy nic z tego nie robią, uderzają samochodami i je przesuwają. Odnośnie placu
za kinem, dokumentacje musieliśmy poprawić ale w ramach bieżącego utrzymania ta
inwestycj e przeprowadzimy.



-radnego Bieszczada odnośnie postoju to ma być taras widokowy a nie postój. Dużo miejsca
jest w nieczynnej zatoczce autobusowej w której można zatrzymać auto.
-radnego Moździerskiego odnośnie przecinki drzew, w wielu miejscach przycinamy drzewa
ale nie wszystko jesteśmy w stanie kontrolować.
- radnego Rybińskiego odnośnie planu zagospodarowania przestrzennego na terenie na
przeciwko ogródków działkowych przy ul. Kryńskiej. Jest to problem bo jest brak zgody
zarządu dróg wojewódzkich na kolejne wjazdy na te posesje.

Ad.29
Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Protokółowała
Joanna Korzeniewska

Przewodniczył
Robert Rybiński


